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Zápis z 10. jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1 

Rady MČ Praha 1 ze dne 7. 11. 2023 

Datum a čas konání: 7. 11. 2023 od 16:00 

Místo konání: Úřad městské části Praha 1, Vodičkova 18, jednací sál, přízemí 

Přítomni (7): Irena KVASNIČKOVÁ – místopředsedkyně, Alena JANČÍKOVÁ, Jana TITLBACHOVÁ, Jana 

ŠESTAUBEROVÁ, Otakar PIŠTORA, Aneta EČEKOVÁ MARŠÁLOVÁ - ODB, Hana LHOTOVÁ – ODB 

Stálí hosté (2): Iveta HAMARNEH, Jitka BURIANOVÁ 

Přizvaní: X 

Tajemník komise: Tomáš ZBOŘIL 

Hosté: Yvona JANKOVÁ, Jan SOMMER, Valerie BROMOVÁ 

Omluveni (2): Emilija RÓNOVÁ – předsedkyně, Lucie VAVERKOVÁ 

Program: 

1. Zahájení a úvodní slovo předsedkyně KOBE RMČ P1 

2. Schválení ověřovatele zápisu z 10. jednání komise 

3. Schválení navrženého programu 

4. Schválení zápisu z 9. jednání komise 

5. Schválení termínů 11. a 12. jednání komise 

6. Informace o usneseních Rady MČ Praha 1 č. UR23_1210 a UR23_1231 

7. Nová rekonstrukce přístupu ke kostelu a škole v Karmelitské ul., včetně plánovaného místa 

setkávání plus toalet pro veřejnost v úrovni chodníku 

8. Stav dočasných rekonstrukcí v centru a zpřístupnění náhradních cest pro imobilní 

9. Vyhlášení dotací na zlepšení přístupnosti do provozoven občanské vybavenosti na území 

Prahy 1 osobám se zdravotním postižením. – nově zařazen 

10. Různé:  

a. Apel na větší reálnou aktivitu všech členů komise ve veřejném prostoru 

b. Nové bariérové povrchy – Petřín 
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1) Zahájení a úvodní slovo předsedkyně KOBE RMČ P1 

Jednání bylo zahájeno místopředsedkyní komise, jelikož předsedkyně byla z jednání omluvena 

a pověřila místopředsedkyní k vedení jednání. Jednání je usnášeníschopné v počtu 7 členů. 

2) Schválení ověřovatele zápisu z 10. jednání komise 

Jako ověřovatelka byla navržena Alena Jančíková. Ta nominaci přijala. 

Hlasování: 7 PRO 

Usnesení č. 1/10/2023 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 schvaluje jako ověřovatelku zápisu z 10. jednání paní Alenu Jančíkovou. 
 

3) Schválení navrženého programu 

Při schvalování navrženého programu došlo na žádost tajemníka komise k zařazení nového bodu 

na program. Bod nese název Vyhlášení dotací na zlepšení přístupnosti do provozoven občanské 

vybavenosti na území Prahy 1 osobám se zdravotním postižením. 

Hlasování: 7 PRO 

Usnesení č. 2/10/2023 bylo přijato. 

KOBE RMČ P1 schvaluje navržený program včetně zařazení nového bodu. 

 

4) Schválení zápisu z 9. jednání komise 

Zápis z přechozího jednání komise byl navržen ke schválení. Z důvodu nedostatečného počtu 

přítomných, kteří se předchozího jednání zúčastnili, bylo hlasování o zápisu odloženo na následující 

jednání. 

5) Schválení termínů 11. a 12. jednání komise 

Komise bude v prosinci jednat v den, který byl stanoven již na začátku roku. Tedy 1. úterý v měsíci 

(5. 12. 2023). 

6) Informace o usneseních Rady MČ Praha 1 č. UR23_1210 a UR23_1231 

Tajemník komise seznámil její členy s usneseními Rady MČ Praha 1, kterými došlo ke jmenování nových 

členů komise, jelikož několik členů na svou pozici rezignovalo. Následně se noví členové komise 

v krátkosti představili. 

7) Nová rekonstrukce přístupu ke kostelu a škole v Karmelitské ul., včetně plánovaného místa 

setkávání plus toalet pro veřejnost v úrovni chodníku 

Tento bod byl zařazen na pokyn předsedkyně komise a neobsahoval žádné podklady. Z tohoto důvodu 

proběhla pouze krátká diskuse, jelikož nebylo možné daný bod řádně projednat. 

Členové se v diskusi vyjádřili, že je nešťastné, že stavební záměry nejsou ze strany Rady MČ Praha 1 

sdíleny k projednání a komise se tak nemůže vyjadřovat ke stavebním záměrům, které mohou 

ohrožovat dodržování bezbariérové vyhlášky. 
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8) Stav dočasných rekonstrukcí v centru a zpřístupnění náhradních cest pro imobilní 

Bod bude projednán na následujícím jednání. 

9) Vyhlášení dotací na zlepšení přístupnosti do provozoven občanské vybavenosti na území 

Prahy 1 osobám se zdravotním postižením 

K bodu proběhla diskuse ohledně toho, jak jsou definovány osoby se zdravotním postižením a jak je 

definována bezbariérová úprava. Zároveň se diskutovalo o tom, kdo bude moci žádat o dané dotaci 

a kdo na ně bude mít nárok. Hlasování k tomuto bodu proběhne na následujícím jednání. 

10) Různé 

a. Apel na větší reálnou aktivitu všech členů komise ve veřejném prostoru 

Předsedkyně nechala zařadit tento bod na program jednání z důvodu prosby všech členů, aby se 

členové více zajímali o to, co v jejich okolí může zneschopňovat pohyb lidí s omezenou pohyblivostí či 

handicapem. Tato problematika se týká i kočárků či lidí s úrazem, kteří mají omezenou pohyblivost a 

každý den jsou omezováni různými bariérovými překážkami, jako jsou vchody do provozoven, 

tramvajové zastávky a další. 

b. Nové bariérové povrchy – Petřín 

Se svou osobní zkušeností se vyjádřila v diskusi přítomná Valerie Bromová (host), která konstatovala, 

že tyto povrchy jsou velmi nebezpečné a i pro lidi bez jakéhokoliv omezení pohybu jsou omezujícími. 

 

Místopředsedkyně ukončila jednání v 17:45 a poděkovala všem za jejich účast. 

 

Příští jednání se bude konat dne 5. 12. 2023 od 16:00 na úřadě MČ Praha 1, Vodičkova 18, 
jednací sál v pasáži úřadu. 

 

 

Zapsal: Tomáš Zbořil – tajemník komise v. r.    _______________________ 

 

Ověřila: Alena Jančíková – ověřovatelka zápisu v. r.   _______________________ 

 

Schválila: Irena Kvasničková – místopředsedkyně komise v. r.  _______________________ 

 


